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Notulen Bewonersraad Nieuwmarkt / Groot Waterloo 9 november 2017 

 

1. Opening 

Gespreksleider: Paul Busker, verslag: Cliff van Dijk 

De gespreksleider opent de vergadering om 20.00 uur en heet iedereen welkom.  

Een aantal bewoners heeft zich afgemeld: Dick Janssen, Peter Slagter en Pim van 

Galen. 

Aanwezig: 24 bewoners. 

 

Mededelingen. 

1. Bernadette de Wit laat weten dat het ‘wormenplan’ is afgewezen. Ze komt met 

een nieuw plan. 

2. Paul Busker wijst op de website ‘Stem van Amsterdam’ :  

(https://stemvancentrum.amsterdam.nl/) 

Hier presenteren bewoners ideeën of plannen met de stad, de buurt. Andere 

burgers kunnen hierop stemmen en als een voorstel 100 stemmen haalt, wordt 

het voorgelegd aan de Bestuurscommissie. 

3. Tijdens het buurtfeest in de Montelbaanstraat is een buurtenquête gehouden (zie 

6c. hieronder). 

4. Aanvulling op de agenda: Gebiedsplan Centrum Oost 2018 (wordt 3b). 

Notulen Bewonersvergadering van 12 oktober. 

De notulen worden ongewijzigd vastgesteld met dank aan de notuliste. 

Opmerkingen bij de notulen: 

1. Evelien van Os merkt op dat de kwestie van de geluidsoverlast van de metro nu 

ligt bij de Ombudsman van de gemeente. Die gaat een eigen bewonersonderzoek 

doen naar de overlast. Ze zegt dat er nog steeds een hoop gedoe is rond de 

nachtelijke testritten. Hans van Os zegt dat die testritten in het gehele metronet 

worden gehouden.  

2. Marlo de Kat van de Dienst Metro en Tram laat weten dat de werkzaamheden aan 

het station Nieuwmarkt op 8 januari beginnen en duren tot eind 2018. 

3. Naar aanleiding van de meegestuurde presentatie van de verbouwingen aan het 

Waterlooplein wordt opgemerkt dat ‘trappen’ naar een verhoogd deel van de 

markt ongewenst zijn, de toegankelijkheid niet ten goede komen en ook de 

veiligheid in gevaar brengen. 

Lineke merkt op dat in de planvorming net gedaan wordt alsof die gedragen 

worden door de bewoners, omdat zij vertegenwoordigd zijn in het 

Samenwerkingsverband Waterlooplein. Haar lijkt dit onjuist. Paul Busker ziet een 

analogie met de Gebiedsplannen 2018, waar ook nog verdere discussie over is. 

Jet Willers merkt op dat ook vanuit de medische sector gewezen is op het  gevaar 

van obstakels in de openbare ruimte. 

4. Op 11 januari wordt de Nieuwjaarsreceptie gehouden in De Boomsspijker samen 

met Dock. Iedereen welkom. 

 

2. Nieuw Bestuurlijk Stelsel. 

Jet Willers presenteert de plannen voor een nieuw bestuurlijk stelsel (zie meegestuurde 

presentatie), dat ingaat na de gemeenteraadsverkiezingen in maart 2018. Er komt per 

gebied een stadsdeelbestuur, bestaande uit een gekozen Dagelijks Bestuur en 

bewonersvertegenwoordigers. Deze bestuurscommissie krijgt veel minder te zeggen dan 

de huidige Algemeen Bestuurscommissie van het stadsdeel en adviseert het Dagelijks 

Bestuur, dat het advies al dan niet doorstuurt naar de gemeenteraad. De 

stadsdeelbestuursraad wordt gekozen (tijdens de gemeenteraadsverkiezingen), er 

kunnen mensen zichzelf kandideren (met steun van 10 personen) of door partijen 

kandidaat gesteld worden. 

Over de invulling van de taken en bevoegdheden is nog veel onduidelijk. Frans Icke 

merkt op dat de burger eerst moet stemmen en later te horen krijgt waarvoor hij 

gestemd heeft. Jet Willers zegt, dat deze stelselwijziging is ingezet naar aanleiding van 

het ‘Rapport Brenninkmeijer’. De voorstellen lijken nu het tegendeel te bewerkstelligen 

dan wat met het rapport is beoogd (de kloof tussen overheid en burger wordt alleen 

maar groter). 

https://stemvancentrum.amsterdam.nl/
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Besloten wordt namens de Bewonersraad een Raadsadres te schrijven naar de 

gemeenteraad (zie Bijlage). 

 

3a. Amstel – IJpark. 

Manu Hartsuyker presenteert haar plan voor een lintpark, genaamd Amstel-IJpark in de 

Valkenburgerstraat (zie meegestuurde bijlage).  

Er is ook al een website  www.amstel-ijpark.amsterdam en een facebookaccount: Gezonde 

Lucht voor de Valkenburgerstraat, waarvan men lid kan worden. 

Omdat de luchtkwaliteit in de Valkenburgerstraat erg slecht is, zijn er ook acties van de 

kant van de gemeente met plannen voor vergroening en het afvangen van 

luchtverontreiniging. Die zijn echter waarschijnlijk onvoldoende om de lucht in de 

Wibautas gezond te maken, vandaar het revolutionaire plan voor een lintpark, dat al in 

meerdere steden voor goede oplossingen heeft gezorgd (vb.: Parijs, New York, Seoel, 

Madrid en Valencia).  

Manu vraagt steun voor haar plan, dat zij heeft aangemeld voor ‘Amsterdam 750 jaar’. 

Zij vraagt wat de Bewonersraad kan doen. De gemeente zou het doorgaande verkeer op 

de Wibautas moeten ontmoedigen door een ‘knip’ op het Weesperplein of het Mr. 

Visserplein. Allerlei verkeersmaatregelen, in de omgeving Muntplein, Nieuwmarkt en 

Plantagebuurt, die die buurten autoluwer zullen maken, gaan ten koste van de 

Valkenburgerstraat, waar steeds meer verkeer doorheen rijdt. Ondanks veel inspreken, 

informatieavonden en zienswijzen is er na een jaar nog steeds niks verbeterd, hetgeen 

het vertrouwen in de gemeentelijke overheid nogal schaadt. 

Michiel Huijsman geeft aan, dat hij workshops heeft georganiseerd om het Mr. Visserplein 

te verbeteren. Manu geeft aan dat door een park de buurtcohesie zal toenemen. Ze 

vraagt bewoners zich aan te melden op haar website: 

https://valkenburgerstraat.wordpress.com/amstel-ijpark/. 

 

3b. Gebiedsplan Centrum Oost 2018. 
De conceptgebiedsplannen van stadsdeel Centrum zijn gereed. In de concept gebiedsplannen 

staan activiteiten die de gemeente in 2018 wil gaan uitvoeren. In december worden de 

conceptplannen besproken in de vergadering van de bestuurscommissie van stadsdeel 

Centrum. 

Voor het opstellen van de concept gebiedsplannen is gebruik gemaakt van de resultaten van 

de buurtenquête en overige informatie uit de buurten. De conceptgebiedsplannen kunnen op 

de volgende pagina worden gevonden: https://www.amsterdam.nl/bestuur-

organisatie/bestuurscommissies/bestuurscommissie-c/concept/concept-geb-plannen/.  

Jet Willers gaat bekijken of de reactie van de Bewonersraad op het Gebiedsplan 2017 in 

aangepaste vorm kan dienen als raadsadres voor het nieuwe plan. 

Begin 2018 worden de vastgestelde gebiedsplannen gepubliceerd op de website van de 

gemeente Amsterdam. Bewoners worden geïnformeerd via de nieuwsbrief van de gemeente 

Amsterdam. 

 

4. Rondvraag. 

4.1 Michiel Huijsman heeft het Mr. Visserplein onderzocht naar geluidsoverlast in 

samenwerking met Sound Track City. Het doel is ‘geluid’ mee te nemen in de plannen 

voor de stad. Bewoners kunnen zich aanmelden op: info@soundtrackcity.nl. 

4.2. Marten van der Krieke deelt mee, dat Stadsdorp Nieuwmarkt per straat 

georganiseerde bewonersgroepen vormt, bijvoorbeeld rond de Montelbaanstraat en de 

Rechtboomssloot. Hij vertelt dat hier vroeger veel Joodse bewoners waren, veel 

werkzaam bij de Hollandia Kledingmaatschappij.  Er wordt op het IJplein een jaarlijkse 

herdenking georganiseerd van de razzia aldaar (nu 75 jaar geleden). 

4.3. Lineke Joanknecht zegt dat de gemeente zich gaat bemoeien met het winkelaanbod. 

Er mogen geen nieuwe winkels bijkomen, die zich richten op toeristen, wel voor 

bewoners. Zij zegt dat het gebied waar dit gaat gelden veel te klein is en dat onze 

buurten hierdoor juist zullen worden getroffen. Besloten wordt een raadsadres te 

schrijven. 

4.4. Frank Smit zegt dat Ymere haar pand Gran Vista drastisch gaat renoveren. De 

portieken aan het Waterlooplein en de Houtkopersdwarsstraat worden aangepast om de 

veiligheid van de bewoners te verbeteren. Frank is van mening dat hierdoor het ontwerp 

van de architect (Dik Tuijnman) te sterk wordt aangetast.  

http://www.amstel-ijpark.amsterdam/
https://valkenburgerstraat.wordpress.com/amstel-ijpark/
https://www.amsterdam.nl/bestuur-organisatie/bestuurscommissies/bestuurscommissie-c/concept/concept-geb-plannen/
https://www.amsterdam.nl/bestuur-organisatie/bestuurscommissies/bestuurscommissie-c/concept/concept-geb-plannen/
mailto:info@soundtrackcity.nl
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Zie: http://www.archiefcommitee.org/dt37/GranVista/ 

4.5. Lineke Joanknecht zegt dat er een rapport is verschenen over Valangst in de 

Nieuwmarktbuurt. Vooral kwetsbare ouderen zijn de dupe van de vele 

obstakels in de openbare ruimte. Zij vraagt de resultaten van het rapport in de 

buurtschouw mee te nemen. 

4.6. Piet Seijsener zegt dat De Flesseman steeds minder een geïntegreerd 

onderdeel vormt van de buurt. Binnen en buiten zijn teveel gescheiden. Hij 

zegt dat oudere buurtbewoners bij De Flesseman kunnen komen eten, ook als 

ze niet in De Flesseman wonen. Maar zelfstandig wonende ouderen komen er 

steeds minder. Het wordt ook niet gepromoot. De Flesseman zou dit juist wel 

moeten doen om de verpleeghuisangst bij oudere buurtbewoners weg te 

nemen.  

De Flesseman hoort bij de buurt. Aansluiten om half zes. Het eten is er erg 

goed en het kost maar €7,50. 

4.7. Cliff van Dijk deelt mee, dat de gemeente, VVD-wethouder Lintjes, een 

afbouwbeleid voorstelt voor touringcars in de binnenstad. Dit na zes jaar 

aandrang van bewoners en het stadsdeel Centrum (Jeanine van Pinxteren). 

Met ingang van volgend voorjaar (19 maart) mogen touringcars zonder 

concrete bestemming niet meer in de binnenstad komen. Ook doorgaande 

sightseeing tours zijn dan niet meer toegestaan. In 2019 volgt een totaal 

verbod op touringcars in de binnenstad. Gassan en Artis zijn concrete 

bestemmingen en touringcars mogen dus via de Anne Frankstraat, de 

Valkenburgerstraat en de Jodenbreestraat in 2018 nog naar Gassan rijden. En 

via de Weesperstraat er weer uit.  

Voor 2019 komt er een transferpunt voor touringcars naar rondvaartboten aan 

de zuidelijke IJ-oever. 

 

5. Verslagen werkgroepen 

5a. Ouderen 

1. Lineke Joanknecht meldt dat de werkgroep met belangstelling het rapport 

Valangst in de Nieuwmarktbuurt (zie boven 4.5.) heeft gelezen. De werkgroep 

heeft een raadsadres gestuurd om hiervoor aandacht te vragen. 

2. De pilot buurtgericht toewijzen voor ouderen in 1011 is verlengd tot eind 

2018. Ze merkt op dat het ontbreekt in het Gebiedsplan 2018. Er zullen in een 

klankbordgroep regelmatige peilingen en evaluaties plaatsvinden met de 

gemeente , Centram, Woon! en de woningcorporaties. 

3. De werkgroep heeft geconstateerd dat door Woonzorg recent toegankelijk 

gemaakte woningen nu toegewezen worden aan jonge gezinnen. Er wordt nu 

een huur gevraagd boven de sociale sectorgrens van €711. 

4. De werkzaamheden aan de lift in het Pentagon zijn nog steeds niet begonnen. 

5. In het Gebiedsplan 2018 is wel opgenomen dat in het Uilenburgercompex 

ouderenhuisvesting komt. 

5b. Nieuwmarkt 

Geen mededelingen 

5c. Nieuwmarkt Groen! 

1. Tijdens het Montelbaanbewonersstraatfeest is naar de mening gevraagd over 

de verkeerssituatie en vergroening van de straat. Een meerderheid is voor een 

‘knip’ om het doorgaand verkeer tegen te gaan. Bewoners hebben de meeste 

last van taxiverkeer. Ook ’s-nachts. De bereidheid van bewoners om  

actie te voeren is groot en zij melden zich aan voor de werkgroep verkeer. 

2. Er worden gesprekken gevoerd met Gassan Diamonds om de touringcars te 

vervangen door rondvaartboten en de parkeerplaats te vergroenen. 

5d. Verkeer 

De klankbordgroep Taxiverkeer rond de Nieuwmarkt heeft een plan besproken 

voor tijdelijke maatregelen (voor tweeënhalf jaar). Dit plan is in de oktober- 

vergadering uitgebreid aan de orde gekomen en bestaat uit het plaatsen van 

paaltjes op donderdag-, vrijdag- en zaterdagavond tussen 21.00 en 06.00 uur. 

Men werkt daarnaast aan een digitaal systeem met slimme camera’s op meerdere 

plaatsen. Deze camera’s kunnen kentekennummers herkennen. 

http://www.archiefcommitee.org/dt37/GranVista/
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Parkeervergunninghouders krijgen altijd vrij toegang, taxi’s zonder opdracht 

worden gestraft door een automatische boete.  

Lineke Joanknecht vraagt waarom de tijdelijke afsluitmaatregelen niet alle 

nachten gelden. Jet Willers antwoordt dat dit erg tegen onze wens is doorgedrukt. 

Er zal scherp worden gemonitord en als dit nodig blijkt, zullen de afsluitingen 

worden aangepast. Zo nodig komen er meer afsluitingen. Paul merkt op dat deze 

maatregelen ten nadele van de Valkenburgerstraat gaan en Jet Willers antwoordt 

dat daar degelijk naar is gekeken, maar de wethouder is op dit punt 

onverbiddelijk. 

5e. Communicatie 

Paul Busker kondigt aan dat er een website van de Bewonersraad 

(www.bewonersraad1011.amsterdam) is gemaakt. Er wordt nu gedacht over de 

invulling. 

5f. Drukte en Leefbaarheid 

1. Marijke Storm vertelt, dat naar aanleiding van ons raadsadres ter 

ondersteuning van de brief van de Huurdersvereniging Amsterdam Centrum 

over de Drukte en de daarin genoemde 27 punten voor het aan banden 

leggen, er een gesprek is geweest met Wethouder Laurens Ivens (SP, Wonen). 

Het was een boeiend en pittig gesprek over de zaken die de wethouder wil 

gaan aanpakken, bijvoorbeeld het huurbeleid ten gunste van de laagste 

inkomens en een bouwbeleid ten gunste van sociale woningbouw. In onze 

omgeving bijvoorbeeld op het Marineterrein ziet hij graag veel meer ruimte 

voor woningen en niet voor de koopsector, maar vooral ook voor de lagere 

inkomens. 

Met de Huurdersvereniging is afgesproken de bewoners te gaan informeren in 

een discussieavond met de lokale politici. De avond is vlak voor de 

gemeenteraads-verkiezingen gepland (begin maart 2018). Er zullen in die tijd 

wel meer avonden worden georganiseerd over de Drukte en de Leefbaarheid 

in de stad en hopelijk is het dan een belangrijk thema in de verkiezingsstrijd. 

2. Hans van Os meldt, dat de bewoners Marten van der Krieke, Bert Nap en hij 

een gesprek hebben gehad met o.a. Boudewijn Oranje en Roeland Rengelink 

over het ‘Binnenstadsoffensief’ Er zijn wel verbeteringen geconstateerd in 

de veiligheidsbeleving van de Nieuwmarktbewoners, maar grote veranderingen 

kunnen niet meer verwacht worden. Er zal nu gezocht worden naar 

mogelijkheden om overlastgevend gedrag te veranderen. 

 

6. Sluiting 

De volgende vergadering is op donderdag 8 februari om 20.00 uur in De 

Boomsspijker. Verschillende aanwezigen betreuren het dat er twee maanden 

niet vergaderd wordt. 

Geagendeerd worden het nieuwe bestuurlijk stelsel en Amstel-Ijpark. 

De gespreksleider dankt de aanwezigen voor hun inbreng en sluit de 

vergadering om 23.00 uur. 

http://www.bewonersraad1011.amsterdam/

